Attractive prospects for the 2023 edition

The fourth season of the Champions of the Future Euro Series is set to take off from 9th-12th March 2023 at the Lucas Guerrero International Karting Circuit in Valencia, Spain. The event is already shaping up to be a great success with a very strong field in two major FIA Karting categories: OK-Junior and OK-Senior. The series will run over five meetings, ideally spread out from March to September, and will visit circuits that also host European and World Championship events. This year's Champions of the Future Euro Series will once again be of great interest.

A benchmark series

Since its launch in 2020, the Champions of the Future Euro Series has gone from strength to strength and has become a permanent fixture on the international karting scene. Some of the top hopefuls have made their mark on this competition, such as the Brazilian Camara, the Italian Antonelli, the Briton Lindblad, the Australian Wharton, the Bulgarian Tsolov, the Finn Taponen or the American Ugochukwu. The list is extensive! All the drivers and teams involved in OK-Junior and OK-Senior are used to being there. 

New features in 2023

The promoter RGMMC will redouble its efforts to offer high quality live-streaming of the races, with new investments made and extensive media coverage with numerous media including Motorsport.tv.

The timetable will also change, with the first Free Practice on Wednesday, followed by the Finals on Saturday from Round 2 in early May in Třinec. This will give the drivers and teams extra time before the return of school and professional activities the following week. In this respect, Minerva's Virtual Academy will continue its partnership with RGMMC in order to help young drivers succeed in their schooling while pursuing their sporting career.

Other surprises are still to be discovered at the Valencia meeting.

A high standard of organisation

More and more coveted each year, the Euro Series will again put all its efforts into welcoming the competitors in the optimum conditions, with professionalism and proximity. The quality of the sporting controls, with the help of Race Control, and the technical controls will make the races more fair and equitable. With only the two categories OK-Junior and OK-Senior on the programme, the drivers will benefit from a significant amount of track time, so as to prepare for the race and the upcoming FIA Karting Championships in the best way possible. It is all these advantages and innovations that make this series so unique, interesting and incomparable.

An attractive calendar

As shown below, the 2023 season will feature five events. All of them will take place at beautiful venues that will host a European Championship or a World Championship two weeks later, depending on the FIA Karting calendar, sometimes with the Academy Trophy as a complement. For the four circuits of Valencia, Třinec, Rødby and Cremona, it will be a first for the OK-Junior and OK-Senior categories. These will be equipped with Vega and MG Tires tyres respectively, as in FIA Karting.

Round 1: Valencia (Spain) - International Kartodromo Lucas Guerrero / 9th - 12th March (finals on Sunday)
Round 2: Třinec (Czech Republic) - Steel Racing / 3rd - 6th May (finals on Saturday)
Round 3: Rødby (Denmark) - Rødby Karting Ring / 31st May - 3rd June (finals on Saturday)
Round 4: Cremona (Italy) - Kartodromo Cremona Circuit/ 12th - 15th July (finals on Saturday)
Round 5: Franciacorta (Italy) - Franciacorta Karting / 13th - 16th September (finals on Saturday)
Mission: Carbon Neutral Racing

RGMMC has started a carbon neutral process. In partnership with AQ Green TeC, the promoter of the Champions of the Future Euro Series is committed to calculating the environmental impact of its events and offsetting it by participating in renewable, community and natural energy projects around the world.

Des perspectives attrayantes pour l’édition 2023
La quatrième saison de la Champions of the Future Euro Series s’apprête à prendre son envol du 9 au 12 mars 2023 sur le kartodrome International Lucas Guerrero de Valence, en Espagne. L’épreuve s’annonce déjà comme un grand succès avec un effectif très important prévu dans deux catégories majeures FIA Karting: le OK-Junior et le OK-Senior. La série s’étalera sur cinq meetings, idéalement répartis de mars à septembre, et visitera les circuits chargés d’accueillir également des épreuves de Championnats d’Europe et du Monde. Cette année encore, la Champions of the Future Euro Series ne manquera pas d’intérêts.
Une série de référence
Depuis son lancement en 2020, la Champions of the Future Euro Series n’a cessé de prendre de l’ampleur et s’est durablement installé dans le paysage du karting international. Quelques-uns des meilleurs espoirs ont marqué de leur empreinte cette compétition, comme le Brésilien Camara, l’Italien Antonelli, le Britannique Lindblad, l’Australien Wharton, le Bulgare Tsolov, le Finlandais Taponen ou l’Américain Ugochukwu. La liste est longue ! Tous les pilotes et les teams impliqués en OK-Junior et OK-Senior ont pris l’habitude de s’y retrouver. 
Des nouveautés en 2023
Le promoteur RGMMC redoublera d’efforts pour proposer une diffusion des courses en live-streaming de grande qualité, avec de nouveaux investissements réalisés et une couverture médiatique étendue avec de nombreux supports parmi lesquels Motorsport.tv.
Le timing évoluera également avec des premiers essais libres le mercredi, puis des finales programmées le samedi à partir du 2e round début mai à Třinec. Les pilotes et les teams bénéficieront ainsi d’un temps supplémentaire avant le retour des activités scolaires et professionnels la semaine suivante. A ce sujet, Minerva's Virtual Academy poursuivra son partenariat avec RGMMC dans le but d’aider les jeunes pilotes à réussir leur scolarité tout en poursuivant leur carrière sportive.
D’autres surprises seront à découvrir dès le meeting de Valencia.
Une organisation de haut standing
De plus en plus convoitée chaque année, l’Euro Series fera encore l’objet de toutes les attentions pour accueillir les concurrents dans les meilleures conditions, avec professionnalisme et proximité. La qualité des contrôles sportifs, avec l’aide du Race Control, et techniques rendra les courses plus justes et équitables. Avec seulement les deux catégories OK-Junior et OK-Senior au programme, les pilotes profiteront d’un temps de roulage important, de manière à se préparer au mieux pour la course et les championnats FIA Karting à venir. Ce sont tous ces avantages et innovations qui rendent cette série si unique, intéressante et incomparable.
Un calendrier attractif
Comme indiqué ci-dessous, la saison 2023 comptera cinq épreuves. Elles auront tous lieu sur de magnifiques complexes qui organiseront deux semaines plus tard, selon le calendrier FIA Karting, un Championnat d'Europe, ou un Championnat du Monde, parfois avec le Trophée Académie en complément. Pour les quatre circuits de Valencia, Třinec, Rødby et Cremona, il s’agira d’une première pour les catégories OK-Junior et OK-Senior. Celles-ci seront respectivement équipés de pneumatiques Vega et MG Tires, comme en FIA Karting.
Round 1 : Valencia (Spain) - International Kartodromo Lucas Guerrero / 9 - 12 mars ( finales le dimanche )
Round 2 : Třinec (Czech Republic) - Steel Racing / 3 - 6 mai ( finales le samedi )
Round 3 : Rødby (Denmark) - Rødby Karting Ring / 31 mai - 3 juin ( finales le samedi )
Round 4 : Cremona (Italy) - Kartodromo Cremona Circuit/ 12 - 15 juillet ( finales le samedi )
Round 5 : Franciacorta (Italy) - Franciacorta Karting / 13 - 16 septembre ( finales le samedi )
Mission : Carbon Neutral Racing

RGMMC a entamé une démarche de neutralité carbone. En partenariat avec AQ Green TeC, le promoteur des Champions of the Future Euro Series s'engage à calculer l'impact environnemental de ses événements et à le compenser en participant à des projets d'énergie renouvelable, communautaire et naturelle dans le monde entier.

